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o havia passat mai, que el Tribu-
nal General de la UE deixés en
suspens un suplicatori aprovat

per tot un Parlament Europeu. Ja va ser
un procés prou revelador en el seu mo-
ment (el ple del Parlament que va aixe-
car la immunitat a Puigdemont, Comín
i Ponsatí ho va fer amb només un 57%
dels vots a favor, una dada que també
era històrica), i ara va i el TGUE la dei-
xa en suspens, ni que sigui temporal-
ment. La decisió, sense precedents, no
pressuposa en cap moment com acaba-
rà tot el cas, però és evident que torna a
ser una plantofada (una altra plantofa-
da) contra tots aquells que s’han dedi-
cat a perseguir el govern a l’exili. Puig-
demont, Comín i Ponsatí són una pedra
a la sabata –o una mena de gra al cul,
per dir-ho en termes que semblen més
emocionals– de la justícia espanyola.
Primer –suposo que se’n recorden– va
ser la mateixa Junta Electoral, que no
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els deixava presentar a les eleccions eu-
ropees. I ho van guanyar. Després, no
els deixaven prendre possessió del càr-
rec. I ho van guanyar, ni que fos més de
mig any més tard. I després, el rocam-
bolesc procés per retirar-los la immuni-
tat –amb tota la maquinària de pressió
unionista funcionant al cent vint per

cent– i les famoses euroordres del jutge
Llarena, tombades –o retirades per ell
mateix– allà on s’han presentat. Si to-
tes aquestes victòries no són una pedra
a la sabata o un gra al cul per segons
qui, ja em diran si no què són. Ara, ni
que sigui provisionalment, els tres euro-
diputats es podran tornar a passejar
lliurement per Europa. Per tot Europa?
No. Només en un lloc corren el risc de
ser detinguts tot i el que pensin i diguin
els tribunals europeus. Sí, és clar, ja ho
han endevinat: a Espanya, que és on ara
estan intentant tapar amb uns indults
la vergonya que els podria fer passar
una sentència europea sobre l’1-O. Si
més no, deuen pensar, que quan caigui
aquesta sentència els presos polítics ja
siguin fora. Un cop més, l’exili ha tornat
a demostrar que hi ha camp per córrer.
I ha tornat a deixar clar que això del fu-
mus persecutionis, més que una sospi-
ta, és una certesa.

La pedra a la sabata
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Les cares de la notícia

La presidenta de la secció filològica de l’IEC rellevarà a
partir de l’1 de setembre Joandomènec Ros a la presi-
dència de l’institut, després de les eleccions celebrades
ahir. La catedràtica de lingüística i terminologia es con-
verteix en la primera presidenta en la història de l’entitat.
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Primera presidenta

El català –ni cap altra llengua cooficial a l’Estat– no es
podrà usar en el nou DNI europeu que el ministre acaba
de presentar. Ho podran admetre o no, però els sobren
les llengües que no són el castellà, ho demostren sovint i
la direcció és de marginar-les fins a fer-les desaparèixer.
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Vaccí per als sensesostre
Ferran Busquets

Marginació lingüística
Fernando Grande-Marlaska
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Maria Teresa Cabré

La iniciativa d’Arrels Fundació i el departament de Sa-
lut ha fet possible la vaccinació contra la Covid de de-
senes de sensesostre de Barcelona que ahir va co-
mençar al centre obert que la fundació té al Raval,
gestionada pel CAP Drassanes.
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La vella estació de tren

b A l’entrada del poble de Bonmatí,
abans de creuar el pont que s’aixeca
sobre el riu Ter hi ha una antiga esta-
ció de tren, vestigi del passat, testi-
moni silenciós del que va ser l’antic
trajecte del recordat i nostàlgic tren
d’Olot. Si no m’erro, és l’única estació
d’aquest mític trajecte que penja so-
bre un mur d’aquest riu, que el con-
templa al seu pas. I al seu temps re-
presentava una bucòlica i bonica
postal de les comarques gironines.

La deixadesa, la despreocupació i
la manca absoluta de respecte i sen-
sibilitat per un edifici històric per part
de l’administració és més que evi-
dent. Malgrat que és “l’estació de
Bonmatí”, pertany al terme de Bes-
canó, i no al terme de Sant Julià del
Llor i Bonmatí com molts creurien.

És cruel la indiferència de l’Ajunta-
ment de Bescanó per aquest sol fet,
que no emprengui cap acció per sal-
var la vella estació perquè no és prò-
piament la “seva” estació (que per
cert, sí que s’han esforçat a no per-
dre), quan en realitat la vella estació
de Bonmatí és l’estació de tots. És
patrimoni de tots.

Només resta creure que el silenci i
la inoperància dels que tenen a les
seves mans la capacitat per empren-
dre accions respecte a aquesta
qüestió respon al fet que els importa
ben poc, i que esperen que s’esfondri
del tot una part de la història
d’aquestes contrades, que s’esmicoli
i es perdi per sempre.

Des d’aquí una neta i besneta de
ferroviaris, de gent que s’estimava
aquest món ja desaparegut, reivindi-
ca i exigeix a l’administració que em-
prengui de manera diligent mesures
per recuperar l’estació de Bonmatí,
per respecte al llegat històric i al pa-
trimoni cultural.
ROSER MARTÍNEZ I CASADEVALL
Palafrugell (Baix Empordà)

És molt trist

b És increïble la ignorància de la
gent. Aquest cap de setmana he vist
un munt de gent a la plaça de les Ro-
des de Banyoles sense mascareta ni
distància de seguretat. La majoria al
voltant dels vint anys.

A l’era de la informació encara no
s’han assabentat del que encara pot
passar. El pitjor és que sí que ho sa-
ben, però els és igual. A ells i a molta
gent. I potser no seran ells qui en re-
bin les conseqüències. Potser seran
els seus pares o els seus avis, o els
pares o avis dels seus millors amics.

Podran plorar aleshores o conti-
nuaran la festa com si res hagués
passat? Realment, és trist.
ROSA MUÑOZ RIVERA
Girona

Les cartes adreçades a la Bústia han de portar les dades
personals dels seus autors: nom, cognoms, adreça, número de
telèfon i número de carnet d’identitat o passaport. Així mateix,
cal que no superin els mil caràcters d’extensió. El Punt Avui es
reserva el dret de publicar-les i escurçar-les. No es publicaran
cartes signades amb pseudònim o amb inicials. Els textos
s’han d’adreçar a bustia-catalunya@elpuntavui.cat

El lector escriu
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Primer va ser la
cadira de rodes

a uns dies vaig presenciar la caiguda al carrer d’una
persona que anava en cadira de rodes, que, per sort,

no va tenir conseqüències greus. Va ser en una via
cèntrica i concorreguda de Girona que fa uns anys, en pro
de la modernitat, va ser reformada, i que des d’aleshores
té, en un tram, un material diferent entre la calçada i la
vorera que no accepta distraccions per part de ningú.
L’incident em va fer pensar en tots els canvis que, els
darrers anys i de forma accelerada, han promogut a les

ciutats els ajuntaments per tal
d’adaptar-les, des d’un punt de vista
d’infraestructures i d’ordenances, a
l’ús de vehicles que, amb més o
menys fortuna, s’han posat de
moda. Em refereixo a les bicicletes i
sobretot als patinets elèctrics,
coneguts com a vehicles de
mobilitat personal. Així, mentre que
els conductors d’aquests vehicles

gaudeixen de força facilitats a l’hora de moure’s per les
ciutats, els usuaris de les cadires de rodes es troben
encara amb moltes dificultats en els seus
desplaçaments. I això a pesar de la tasca que entitats
com Mifas i l’Institut Guttmann fa anys que duen a terme
per posar fi a les barreres arquitectòniques amb què
diàriament topen les persones amb diversitat funcional.
Les cadires de rodes són també un vehicle de mobilitat
personal i els seus conductors ho són per necessitat.
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Queda encara
feina a fer en
la supressió
de barreres
físiques a les
ciutats




